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Geachte leden van de commissie,

De wethouder heeft aan de commissie Ontwikkeling beloofd om u regelmatig te 
informeren over de voortgang van de Koepel. In de commissievergadering van 22 
februari heeft hij gemeld dat hij op verzoek van Panopticon en Amvest in overleg 
zou gaan over de herfinanciering van de herontwikkeling.

In deze brief informeren wij u over:
• Voortgang universitair onderwijs
• Overleg inzake herfinanciering

• Voortgang universitair onderwijs
Volgens de koopovereenkomst tussen gemeente en Panopticon had Panopticon de 
verplichting om vóór 10 januari 2018 (binnen 9 maanden na levering) een 
intentieovereenkomst van een universiteit te hebben om te komen tot een University 
College Haarlem. Het College heeft de door Panopticon aangeleverde Letters of 
Intent (LOFs) getoetst of zij daarmee voldoen aan de voorwaarden van de 
koopovereenkomst. Het resultaat van die toetsing is op 8 februari jl. in de 
commissie Ontwikkeling besproken en op grond daarvan heeft het college een 
concept brief aan Panopticon opgesteld die op 22 februari jl. februari in uw 
commissie is besproken.

Naar aanleiding van de opmerkingen van de commissie heeft het College aan 
Panopticon gevraagd om uiterlijk 15 mei aanvullende informatie te leveren. De 
toetsing kan daarmee worden afgerond. De brief is formeel op 2 maart jl. 
verzonden. De brief is gemakshalve bij gevoegd (bijlage 1).
Panopticon heeft reeds op 15 maart 2018 vragen schriftelijk beantwoord. Wij zullen 
deze voorzien van een reactie van het college zo spoedig mogelijk met u delen.

Zoals eveneens in de commissie aangekondigd, heeft op 2 maart jl. de top van SRH 
Higher Education GmbH samen met hun Nederlandse partner, de Global School for
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Entrepreneurship, een bezoek aan (onder andere) Haarlem gebracht. Na een start in 
de Koepel, zijn zij vervolgens ontvangen op het gemeentehuis door de 
burgemeester Jos Wienen. Hierbij is een constructief gesprek gevoerd over de 
intenties van partijen, en is ook de achtergrond van de schriftelijke vragen over de 
Letters of Intent vanuit de gemeente toegelicht. Een verslag van het gesprek is 
bij gevoegd (bijlage 2).
Dhr. Timmerman (directeur Global School for Entrepreneurship) en dhr.
Winterberg (ceo SRH Higher Education GmbH) hebben uitgelegd wat hun visie op 
het hoger onderwijs is. De heer Winterberg legde uit dat zij het belangrijk vinden 
om een specifieke leeromgeving te creëren waarin studenten behalve 
vakinhoudelijk, ook worden opgeleid en begeleid om onafhankelijke, zelfstandige 
en maatschappijgerichte persoonlijkheden te worden. De wens van de raad voor een 
brede toegankelijkheid is hem bekend en komt overeen met wat hij zelf nastreven. 
Hij denkt dat er mogelijkheden zijn om het onderwijs financieel toegankelijk te 
maken, maar het is niet eenvoudig. Ook in Duitsland probeert men het collegegeld 
laag te houden. Hij denkt dat Duitsland vergelijkbaar is met Nederland. Zo denkt hij 
bijvoorbeeld dat een 'reverse generation contract' (een soort omgekeerd 
pensioenstelsel) kansrijk is, waarbij studenten pas na hun afstuderen een percentage 
van hun inkomen betalen aan de studie die zij hebben gevolgd. Universiteiten die 
dit nu toepassen zijn daar succesvol in. Ook alumniverenigingen kunnen op den 
duur een financiële bijdrage leveren. Tevens kan er gedacht worden aan fondsen 
voor Haarlemmers in samenwerking met het bedrijfsleven om het onderwijs 
toegankelijk te maken voor Haarlemmers.

• Overleg inzake herfinanciering
Op 23 februari jl. heeft een eerste overleg plaatsgevonden tussen Amvest, 
Panopticon en de gemeente Haarlem over de noodzaak van herfinanciering. Zoals 
bij u bekend, was Amvest de beoogde ontwikkelaar van de studentenwoningen. 
Daartoe zou een deel van het complex worden doorgeleverd aan Amvest, vóór 10 
oktober 2017 (binnen 6 maanden, om overdrachtsbelasting te besparen). Daar 
hebben wij als gemeente geen toestemming voor gegeven, omdat er geen zicht was 
op een universiteit. Daarna is de rol van Amvest alleen nog die van financier, 
verstrekker van de lening € 7 miljoen aan Panopticon en eist Amvest afbetaling 
daarvan.
Het terugkooprecht van de gemeente vormt echter een blokkade voor investeerders, 
zodat het Panopticon vrijwel onmogelijk is om tot herfinanciering te komen; met 
een optioneel terugkooprecht van de gemeente zal geen enkele partij investeren.

Panopticon is momenteel met Elan Wonen in gesprek om de positie van Amvest 
over te nemen, ook om verzekerd te zijn van betaalbare huren voor studenten. Deze 
corporatie is bereid om met een partner voor de studentenwoningen te investeren. 
Zij wil hiermee de ca. 250 studentenwoningen en nog ca. 100 sociale woningen 
voor starters en bijzondere doelgroepen bouwen. In het uitgewerkte 
stedenbouwkundige plan was rekening gehouden met dit aantal woningen. Om de 
investering door deze corporatie mogelijk te maken, is echter toestemming van de 
gemeente conform de koopovereenkomst nodig voor doorlevering van de gronden. 
Partijen werken e.e.a. op dit moment uit.
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Voor Panopticon en Amvest is herfinanciering met de corporatie het 
voorkeursscenario. Amvest zal in dat geval, wanneer de herfinanciering tot stand 
komt en de lening wordt afgelost, geen rol meer hebben in de verdere 
planontwikkeling.

Op korte termijn zal de herfinanciering tot keuzes moeten leiden, waarbij de 
gemeente een cruciale rol speelt vanwege het terugkooprecht. Het college zal een 
voorstel hierover, zodra hierover meer duidelijkheid is, aan de raad voorleggen en 
op zeer korte termijn een zienswijze aan de raad vragen.

Wij gaan er vanuit dat wij u hiermee op dit moment zo goed mogelijk hebben 
geïnformeerd. Een voorstel over de herfinanciering en de brief van Panopticon met 
antwoorden op de door ons gestelde vragen voorzien van onze reactie, zullen aan u 
worden toegezonden, zodra dit gereed is.

Hoogachtend,

Het college van burgemeester en wethouders.

Bijlagen:
1. Brief aan Panopticon inzake toetsing LOFs d.d. 2 maart 2018
2. Verslag bezoek SRH Gruppe d.d. 2 maart 2018
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Uitkomst Toetsing LOI’s inzake verkoopovereenkomst Koepel

Geachte mevrouw Van de Sande,

In onze brief van 11 januari jl. hebben wij u bericht dat wij uw brief van 10 januari 
jl. en de aangeleverde documenten zullen bestuderen en dat wij u vervolgens zullen 
informeren over het standpunt van de gemeente met betrekking tot artikel 20A van 
de koopovereenkomst. In onze brief hebben wij voorts aangegeven dat het 
bestuderen van de aangeleverde stukken enige tijd zal vergen.

Middels deze brief berichten wij u - naar aanleiding van de inmiddels bestudeerde 
stukken - over het standpunt van de gemeente met betrekking tot art. 20 A, eerste lid 
van de koopovereenkomst.

Wij hebben het volgende geconstateerd:

• De LOTs zijn tijdig overhandigd, hetgeen ook naar redelijkheid en 
billijkheid geldt voor de LOI met de Duitse SRH Higher Education GmbH 
en de Global School for Entrepreneurship B.V. (hierna: ‘GS4E’) die onder 
aankondiging zes dagen later is aangeleverd.

• De LOTs voldoen aan de criteria van een LOI.

• De LOI gesloten met de SRH Higher Education GmbH is bij benadering te 
beschouwen als een LOI met een universitaire onderwijsinstelling, mits 
deze bindend is voor de EBS Universitat für Wirtschaft und Recht GmbH 
(hierna: ‘EBS Universitat’). De EBS Universitat is een naar Duits recht 
geaccrediteerde universiteit, en met een tiental hoger onderwijsinstellingen 
onderdeel van de SRH Higher Education GmbH (een besloten 
vennootschap), met de SRH Holding SdbR (een stichting) aan het hoofd.
De SRH Higher Education GmbH is zelf geen geaccrediteerde universitaire 
instelling, doch het is waarschijnlijk dat de SRH Higher Education GmbH 
met 99,9% van de aandelen (EBS Alumni behoudt het resterende deel 
(0,1%) van de aandelen) bindende instructies kan geven aan de EBS
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Universitat om in het project De Koepel te participeren, zoals overigens 
ook de bestuursvoorzitter van de SRH Higher education GmbH heeft 
verklaard. Het is Duitse private onderwijsinstellingen op grond van Duitse 
wetgeving toegestaan om samen te werken met Nederlandse 
onderwijsinstellingen. De juridische vereisten die aan een dergelijke 
samenwerking worden gesteld, worden beheerst door Nederlands recht. Dit 
doet de vraag rijzen hoe deze vennootschap in Haarlem een geaccrediteerde 
universitaire onderwijsvoorziening wil stichten en exploiteren en welke rol 
de EBS Universitat (en wellicht de andere SRH-onderwijsinstellingen) 
hierin gaat spelen.

• Het initiatief van Panopticon dat in de LOI’s wordt beschreven, is gericht 
op een (wo) bacheloropleiding Liberal Arts & Sciences, waarbij sprake is 
van (uitwerking van) het residentieel wonen (de campus).

• Het initiatief van Panopticon dat in de LOFs wordt beschreven sluit aan bij 
de zogenaamde Eisen voor herontwikkeling als omschreven op pagina 39 
van de Nota van Eisen en Ambities.

U stelt in uw begeleidende brief dat u voldoet, ten aanzien van welke stellingname 
de gemeente vooralsnog een voorbehoud maakt. Strikt genomen is immers geen 
sprake van een LOI met een universitaire onderwijsinstelling en of de EBS 
Universitat daarin een rol gaat spelen, blijkt niet uit de ontvangen stukken. Wij 
verzoeken u om daarover helderheid te bieden. Daarnaast hebben wij nog enkele 
andere kanttekeningen naar aanleiding van de ontvangen stukken, die tezamen 
maken dat wij nu nog niet kunnen concluderen dat u aan alle voorwaarden in artikel 
20A, eerste lid van de koopovereenkomst heeft voldaan. Deze kanttekeningen 
hebben wij hieronder uiteengezet en noodzaken ons ertoe u aan het slot van deze 
brief nog enkel nadere vragen te stellen.

Kanttekeningen
De LOFs zijn niet gesloten met een Nederlandse universiteit(en), maar met private 
onderwijsinstellingen. Het lijkt daarom op dit moment niet haalbaar 
Rijksbekostiging te ontvangen voor de op te richten University College, of de 
daaraan gelijkwaardige universitaire onderwijsvoorziening, tenzij in de nabije 
toekomst alsnog een Nederlandse universiteit of bekostigde hogeschool op het 
initiatief aanhaakt. Hoewel de oorspronkelijke doelstelling was dat er een 
samenwerking tot stand zou komen met een Nederlandse bekostigde universiteit, 
biedt artikel 20A, eerste lid van de koopovereenkomst ruimte voor de oprichting 
van een University College, of een daaraan gelijkwaardige universitaire 
onderwijsvoorziening, door een private instelling zolang er sprake zal zijn van een 
brede bacheloropleiding Liberal Arts and Sciences op wo-niveau (al dan niet met de 
naam University College) en waarvoor na het met goed gevolg afleggen van het 
afsluitend examen de graad Bachelor als bedoeld in artikel 7.10a van de WHW 
wordt verleend.

Wel is in artikel 20A eerste lid de toevoeging ‘zonder winstoogmerk’ opgenomen, 
om niet een commerciële en elitaire maar een breed toegankelijke

Graag bij beantwoording ons kenmerk vermelden. 
www.haarlem.nl

2



Haarlem

onderwijsvoorziening te krijgen. Daarbij is van belang dat het studeren aan de 
universitaire onderwijsvoorziening ook mogelijk is voor studenten met een kleinere 
beurs - met name geldt dat voor de bacheloropleiding. Wij hebben van u bevestigd 
gekregen dat de op te richten universitaire onderwijsvoorziening geen 
winstoogmerk zal hebben. Echter, nog onduidelijk is hoe u de toegankelijkheid van 
de opleiding wilt borgen en wat dit betekent voor de hoogte van de collegegelden.
Dit ook mede in het licht van de door Panopticon ondertekende verklaring d.d. 20 
maart 2017 betreffende onder meer de toegankelijkheid en betaalbaarheid, waarbij 
is verwezen naar het wettelijke collegegeld.

Het traject om te komen tot een Nederlandse accreditatie van een universitaire 
bacheloropleiding of Liberal Arts and Sciences is niet eenvoudig en tijdrovend. De 
vraag is hoe u binnen de in de LOI’s genoemde termijnen beoogt te bewerkstelligen 
dat de universitaire bacheloropleiding geaccrediteerd is.

Vragen ter verduidelijking

Tegen vorenstaande achtergrond en mede met het oog op de vervolgstappen en 
concrete uitwerking van de LOFs, hebben wij daarom de volgende vragen aan u:

Vraag 1: Stichting Panopticon heeft de gemeente Haarlem geen LOI verstrekt die is 
gesloten met een bekostigde universiteit. Dit roept de vraag op wat voor een 
onderwijsinstelling Stichting Panopticon beoogt op te richten. Zou Stichting 
Panopticon in dat verband kunnen toelichten (i) welke accreditatieniveau(s) de 
beoogde onderwijsvoorziening zal hebben en wanneer; (ii) hoe Stichting 
Panopticon dit wil bewerkstelligen en (iii) hoe de beoogde onderwijsinstelling 
gefinancierd zal worden? Welke uitgangspunten hanteren partijen voor het 
uitwerken van het business plan?

Vraag 2: Kunt u in grote lijnen toelichten hoe betrokken partijen willen 
bewerkstelligen dat de op te richten Stichting University College Haarlem of 
‘gelijkwaardige universitaire onderwijsvoorziening’ binnen de daarvoor in artikel 
20A, tweede lid van de koopovereenkomst gestelde termijn in Nederland 
geaccrediteerd wetenschappelijk onderwijs mag aanbieden in de vorm van een 
Bachelor of Liberal Arts & Sciences? Welk(e) scenario(‘s) hebben partijen voor 
ogen? Kunt u dit scenario/deze scenario’s toelichten?

Vraag 3: Kunt u toelichten hoe het wetenschappelijke niveau van de Bachelor of 
Liberal Arts & Sciences geborgd zal worden?

Vraag 4: Een van de betreffende partijen is een besloten vennootschap en heeft in 
zoverre een winstoogmerk. Kunt u bevestigen dat de partijen bereid zijn een 
onderwijsvoorziening zonder winstoogmerk op te richten en te exploiteren?

Vraag 5: Hoe willen de partijen borgen dat de Bacheloropleiding Liberal Arts & 
Sciences voor studenten betaalbaar is, in vergelijking tot andere gelijkwaardige 
opleidingen/ University Colleges? Kunt u dit laten zien in een uitwerking van de 
Business case?
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Vraag 6: Op basis van artikel 1.22 van de Wet op het hoger onderwijs 
en wetenschappelijk onderzoek is het voeren van de naam ‘universiteit’ (al dan niet 
in vertalingen) voorbehouden aan de bekostigde universiteiten. Wat zijn uw 
gedachten over de naamvoering van de te stichten en te exploiteren 
onderwijsvoorziening in Haarlem?

Vraag 7: Zal de EBS Universitat door SRH Higher Education GmbH worden 
betrokken bij te stichten en te exploiteren onderwijsvoorziening in Haarlem. Zo ja, 
wat wordt de rol van EBS Universitat en kunnen wij van EBS Universitat de 
statuten ontvangen om inzicht te krijgen in de zeggenschapsstructuur? Komt er een 
dependance van EBS Universitat? Zo nee, wat staat partijen dan voor ogen?

Wij verzoeken u ons de gevraagde gegevens zo snel als mogelijk te leveren, doch 
uiterlijk 15 mei 2018. Wanneer u dit niet binnen het gestelde termijn kunt leveren, 
vernemen wij dat graag tijdig.

Overigens constateren wij dat in de LOI met de SRH Higher Education GmbH staat 
aangegeven dat in februari 2018 “the feasibility study” gereed zal zijn en dat het 
doel van deze studie is, het voorbereiden van een business plan om met behulp 
daarvan een definitieve beslissing te kunnen nemen. Mocht hieruit een negatief 
besluit volgen, dan vernemen wij dat graag zo spoedig mogelijk daarna.

Afhankelijk van de antwoorden die wij op deze aanvullende vragen hebben 
ontvangen en beoordeeld en daarover een terugkoppeling aan u hebben gegeven, 
behouden wij ons het recht voor om gebruik te kunnen maken van het 
ontbindingsrecht als bedoeld in genoemde artikel 20A, eerste lid van de 
koopovereenkomst.

Hoogachtend,

Graag bij beantwoording ons kenmerk vermelden.
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Aanwezig op vrijdag 2 maart 2018, stadhuis Haarlem
Gemeente Haarlem: Jos Wienen (burgemeester), Kees Kapteijn (projectleider) en Roos Hogervorst- 
Krimp (projectondersteuner)
SRH: Prof. Dr. Jörg Winterberg (CEO) en mr. Christian Gerard (strategie Business Development)
Global School for Entrepreneuship: Timo Timmerman
Hobeon: Frank Hendriks (specialist accreditatie en juridische constructies)
Erasmus Centre for Entrepreneurship: Martin Luxemburg
Stichting Panopticon: Dick van den Bout, Ynte Bakhuizen en Paul van Jolingen

Bij binnenkomst Gravenzaal vertelt de burgemeester het 'Damiate-verhaal' en de oorsprong van het 
wapen van Haarlem (zie ook https://nl.wikipedia.ore/wiki/Wapen van Haarlem) n.a.v. het 
wandkleed en de schilderijen. Hij sluit af met dat wij. Haarlemmers, graag net als de helden in het 
verhaal moedig zijn. Iedereen neemt plaats aan de ovale tafel.

De burgemeester geeft aan dat Haarlem als stad veel heeft, maar ook echt iets mist: een universiteit. 
Een universiteit heeft veelal een positieve sfeer om zich heen en trekt jonge mensen. Het siert 
Panopticon dat zij het initiatief heeft genomen dit te realiseren, en ook nog eens in een historisch 
pand als de Koepel. Het is een wens van de gemeente het oostelijk deel van Haarlem meer bij de stad 
te betrekken. Ook geeft de burgemeester aan dat de Koepel een lastige historie heeft. Een pand met 
een publiek doel, dat de gemeente zelf kocht en vrijwel meteen verkocht aan Panopticon. Een plan 
dat moet voldoen aan lastige eisen in een gesloten onderwijssysteem. Twee bestaande universiteiten 
die na maanden onderhandelen toch een 'nee' verkochten omdat zij bang waren dat het Haarlemse 
plan geld zou wegnemen van de bestaande scholen.

De burgemeester geeft aan dat Panopticon een flinke prestatie heeft geleverd door op het laatste 
moment, boven verwachting, de LOI's voor te leggen. Het valt te waarderen dat zij niet opgaven in 
hun zoektocht naar aan oplossing. En zo kwam daar het Duitse SRH Gruppe in beeld. De 
burgemeester verwelkomt de Duitse gasten en geeft aan dat hij blij is met hun komst. Hij benadrukt 
nogmaals hoe graag de stad universitair onderwijs wil en daarom vindt hij dit bezoek belangrijk, om 
meer te weten over datgene wat SRH voor ogen heeft. Ook geeft hij aan dat er binnen de 
gemeenteraad kritische geluiden bestaan. Zo wordt bij privaat onderwijs gedacht dat het om hoge 
collegeprijzen gaat, en ook is er twijfel of een universitaire graad wel tot de mogelijkheden behoort. 
De gemeente wil daarover meer zekerheid. Graag hoort de burgemeester daarover meer van Jörg 
Winterberg.

Dhr. Winterberg vertelt in het kort de oorsprong van SRH Gruppe. Zij zijn een stichting met 
daaronder 14 dochterondernemingen (veelal BV's); de SRH streeft als stichting ernaar dat al het geld 
dat wordt verdiend direct weer te investeren, voornamelijk in kwaliteitsverbetering. Zo hebben zij 
geen aandeelhouders met winstbelang. Zij denken in mogelijkheden en hebben geruime ervaring 
met het opzetten van universiteiten. Hun wens is te groeien en meer internationaal te worden. 
Hoger onderwijs kan niet zonder internationaal netwerk en daarom richten zij zich daarop. De eerste 
hoger onderwijs instelling van SRH werd in 1969 opgericht, sindsdien zijn er 7 bijgekomen. Vijfjaar 
geleden hebben ze een universiteit in Paraguay opgezet. Twee jaar geleden hebben zij de oudste 
universitaire businessschool (rechten en business) in Duitsland gekocht: EBS Universitat. In Haarlem 
willen ze zich graag vestigen met een Liberal Arts & Sciences opleiding. Het herontwikkelingsplan 
voor de Koepel vinden zij fantastisch.

Dhr. Winterberg legt uit hoe zij kijken naar onderwijs en dat het belangrijk is een specifieke 
leeromgeving te creëren waarin onderwijs centraal staat en onderzoek hierop aansluit in plaats van 
andersom, ook moet de atmosfeer van het gebouw leerplezier uitstralen bij binnenkomst. Ze hebben 
van de Duitse ontwikkelingen en onderhandelingen geleerd van buiten naar binnen te kijken. Dat zij 
de docent in de toekomst meer zien als coach en studenten meer eigen verantwoordelijkheid



moeten krijgen waardoor zij uiteindelijk meer bereiken. SRH begint graag bij de vraag wat we 
studenten willen leren, om vervolgens te gaan kijken hoe dat het beste getoetst kan worden. Welke 
competenties hebben zij nodig om de problemen van de toekomst op te lossen? Als het gaat om 
toegankelijkheid, meent hij dat Duitsland vergelijkbaar is met Nederland. Financieel gezien ziet dhr. 
Winterberg mogelijkheden voor het zogeheten 'reverse generation contract' waarbij studenten pas 
na hun afstuderen een percentage van hun inkomen betalen aan de studie die zij hebben gevolgd. 
Verschillende Duitse universiteiten die dit nu toepassen zijn daar succesvol in. Ook 
alumniverenigingen, fondsen en investeerders kunnen op den duur een financiële bijdrage leveren 
t.b.v. de toegankelijkheid van het programma.

Vervolgens legt de burgemeester aan dhr. Winterberg een aantal vragen voor die vanuit het 
gemeentelijke bestuur zijn gesteld.
1. Over de studiekosten stelt dhr Winterberg dat jaarlijkse kosten voor een privéschool in Duitsland 

tussen de € 7.000 en € 13.000 liggen, dit is internationaal gezien erg laag. Echter, door de 
financiering van het rijk kost het een student jaarlijks € 2.000. Naar dit vraagstuk zal nog verder 
onderzoek worden gedaan.

2. Burgemeester: "Er is tweemaal een intensief traject gevolgd met twee Nederlandse 
universiteiten waarbij zij zich uiteindelijk terug trokken. Is er kans dat jullie je (net als de VU en 
UvA) op het laatste moment gaan terugtrekken"? Dhr. Winterberg: "Het klopt dat wij in eerste 
instantie niet de LOI hebben getekend. Dit komt omdat wij pas nét aan boord waren gehaald. Ik 
kan natuurlijk geen succes beloven, wel kan ik politiek gezien stellen dat wij al 5 jaar van alles 
hebben geprobeerd ons in de Benelux te vestigen - zonder succes - en dat wij deze kans als een 
'once in a lifetime' mogelijkheid zien. We willen er alles aan doen. Wij staan in Duitsland bekend 
als een partij die sneller en verder gaat dan anderen, dit maken wij ook graag in Nederland 
waar. Bij een andere recente uitbreiding is dat vanaf het eerste moment tot de start van het 
onderwijs in 18 maanden gelukt. Burgemeester: "Wij willen het ook graag tot een succes maken. 
Wel is het belangrijk dat daar vertrouwen aanwezig is. Dit gesprek draagt daar absoluut aan bij."

3. Burgemeester: "Wanneer hebben jullie meer tijd om naar de businesscase te kijken?" 
Dhr. Timmerman geeft aan dat er vanmiddag wordt gesproken met SRH in Rotterdam. Dat zij als 
pact plannen gaan maken. Dhr. Van Joolingen maakt een bruggetje naar het Damiate-verhaal en 
nodigt alle partijen uit 'aan boord' te gaan. Tot slot stelt hij voor op korte termijn een nieuwe 
meeting te plannen om de diverse plannen concreter te maken. Daarbij geeft hij ook aan dat het 
noodzakelijk is om dit jaar al te beginnen met bouwen als de universiteit in 2020 haar deuren 
gaat openen.

Dhr. Kapteijn geeft aan dat er op een zeker moment een 'point of no return' wordt bereikt en het is 
wenselijk dat deze voor de verschillende partijen op hetzelfde moment valt, zodat daar gezamenlijk 
naar kan worden toegewerkt. Uiteindelijk betekent dit o.a. dat de gemeente haar terugkooprecht 
van de Koepel opgeeft, dat de koepel haar universitaire onderwijsinstelling krijgt, dat Panopticon ea 
investeert en dat SRH zich bindend vestigt. Dhr. Van Joolingen stelt voor dat de Global School of 
Entrepreneurship en SRH Gruppe een voorzet voor een plan maken en een 2e meeting, ook met 
Panopticon, inplannen. Dan zal dit 'point of no return' worden vastgesteld.

Tot slot geeft de burgemeester aan dat er 21 maart a.s. nieuwe verkiezingen zullen plaatsvinden en 
dat het mede daarom extra belangrijk is op dit moment zoveel mogelijk en zo spoedig mogelijk 
informatie uit te wisselen.

De ontmoeting wordt afgesloten met een glaasje en het overhandigen van een 3D geprinte mini- 
koepel, een foto van een interieur Koepel-ontwerp en Haarlem pennen.


